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Zápis  
Zápis z 1. ustavujícího zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba, konaného dne 

20.10.2022 od 16.00 hodin ve společenském sále Domova Slunečnice, ul. 17. listopadu, Ostrava-

Poruba 

 

Přítomno:  42 členů ZMOb Poruba 

 

Omluveni: 3 členové ZMOb Poruba /p. Poštulková, p. Starý, Ing. Wójcikiewicz/ 

 

Ověřovatelé zápisu: Mgr. et Mgr. Karin Halfarová, Ing. Bohdan Trojak. 

 

Ustavující zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba pro volební období 2022 – 2026 

zahájila a řídila stávající starostka městského obvodu Poruba Ing. Lucie Baránková Vilamová, 

Ph.D., která zároveň přivítala všechny přítomné. Paní starostka uvedla, že ustavující zasedání bylo 

svoláno v zákonném termínu. Všichni na toto zasedání obdrželi písemnou pozvánku, která byla 

rovněž zveřejněna na úřední desce a webových stránkách městského obvodu Poruba. Podle § 53 

zákona č. 491/2001 Sb. o volbách do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů bylo před 

zahájením zasedání všem členům předáno osvědčení o zvolení. 

V úvodu zasedání zazněla státní hymna České republiky. 

 

Z celkového počtu 45 členů zastupitelstva bylo v době zahájení přítomno 42 členů, tím bylo 

ustavující zasedání schopno platně jednat a usnášet se. Pro úplnost paní starostka uvedla, že dne 

14. 10. byly doručeny 3 rezignace na mandát člena Zastupitelstva městského obvodu Poruba. Jedna 

za hnutí Ostravak a 2 za volební stranu Česká pirátská strana. Na tyto uprázdněné mandáty nastoupili 

náhradníci z kandidátní listiny týchž volebních stran, a to za hnutí Ostravak paní Jana Jeraka a za 

Českou pirátskou stranu pan Jiří Rajnoch a paní Martina Dušková. 

 

Následovalo složení slibu členů zastupitelstva podle § 69 odst. 2 zákona o obcích. Všichni přítomní 

členové zastupitelstva složili slib pronesením slova „slibuji“ a stvrdili jej podpisem na připravených 

listinách. Text slibu přečetla zaměstnankyně matričního oddělení Úřadu městského obvodu Poruba 

paní Iveta Kolencová. 
 
 

p. starostka - dámy a pánové, než přejdeme k dalšímu bodu jednání, mám jednu technickou 

poznámku, prosím, abyste se všichni znovu zaprezentovali. Vážené dámy a pánové, všichni jste 

obdrželi na dnešní ustavující zasedání návrh programu, jsou k navrženému programu dotazy nebo 

návrhy na jeho změnu, ptám se? Pakliže tomu tak není, tak zahajuji první hlasování ke schválení 

programu dnešního ustavujícího zasedání, prosím, hlasujeme. 

 

Hlasováno o schválení programu – 42 hlasů pro /42:0:0/ – usn. č. 1/ZMOb2226/1. 

 

Program:  

 

01. Zahájení  

02. Složení slibu členů Zastupitelstva městského obvodu Poruba 

03. Schválení programu ustavujícího zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba 

04. Určení ověřovatelů zápisu o průběhu zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba 

05. Stanovení počtu členů Rady městského obvodu Poruba 

06. Určení funkcí, pro které budou členové Zastupitelstva městského obvodu Poruba uvolněni 

07. Volba starosty, místostarostů a dalších členů Rady městského obvodu Poruba 
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08. Určení místostarosty zastupujícího starostu v době jeho nepřítomnosti a určení dalšího pořadí 

místostarostů při zastupování starosty 

09. Svěření zabezpečování konkrétních úkolů v samostatné působnosti starostovi, místostarostům a 

dalším členům rady 

10. Zřízení finančního a kontrolního výboru Zastupitelstva městského obvodu Poruba a stanovení 

počtu jejich členů 

11. Volba předsedy a členů finančního výboru Zastupitelstva městského obvodu Poruba 

12. Volba předsedy a členů kontrolního výboru Zastupitelstva městského obvodu Poruba 

13. Materiál č.1 -l Stanovení odměn neuvolněným členům Zastupitelstva městského obvodu Poruba 

14. Materiál č. 2 – Nabídka předkupního práva – garáž na pozemku p.č. 1914, ul. Slavíkova 

15. Diskuse občanů 

16. Diskuse členů Zastupitelstva městského obvodu Poruba  

17. Závěr  
 

  

p. starostka – děkuji, program dnešního zasedání byl schválen. Zápis z dnešního ustavujícího 

zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba provede paní Iveta Kaňoková zaměstnankyně 

Úřadu městského obvodu Poruba. Nyní budeme určovat ověřovatele zápisu z dnešního zasedání a 

já navrhuji, aby za ověřovatele zápisu byli určeni paní Karin Halfarová a pan Bohdan Trojak. Zeptám 

se, zdali má někdo jiný návrh, pakliže tomu tak není, tak poprosím oba jmenované, aby vyslovili 

souhlas s tím, že budou ověřovateli. 

 

Mgr. et Mgr. Halfarová – souhlasím 

 

p. starostka – děkuji, paní Karin Halfarová souhlasí, poprosím pana Bohdana Trojaka 

 

Ing. Trojak – souhlasím 

 

p. starostka – děkuji, v tuto chvíli tedy můžeme zahájit hlasování, abychom si schválili dnešní 

ověřovatele zápisu 

 

Hlasováno – 41 hlasů pro, l se zdržel hlasování /41:0:1/ - usn. č. 2/ZMOb2226/1. 
 

p. starostka - tak děkuji, návrh byl schválen, ověřovatelé zápisu z dnešního ustavujícího zasedání 

zastupitelstva byli určeni - paní Karin Halfarová a pan Bohdan Trojak. Dámy a pánové, dalším 

bodem programu je Stanovení počtu členů Rady městského obvodu Poruba. Navrhuji, aby Rada 

městského obvodu Poruba byla devítičlenná a byla tvořena starostou, pěti místostarosty a třemi 

dalšími členy rady. Ptám se, zdali má někdo jiný návrh, pakliže tomu tak není, nechám hlasovat o 

stanovení počtu členů Rady městského obvodu Poruba, prosím, hlasujeme. 

 

Hlasováno – 42 hlasů pro /42:0:0/ - usn. č. 3/ZMOb2226/1. 
 

p. starostka – děkuji, návrh byl přijat. Vážení členové zastupitelstva, dalším bodem programu je 

Určení funkcí, pro které budou členové Zastupitelstva městského obvodu Poruba uvolněni. 

Navrhuji, aby bylo Zastupitelstvem městského obvodu Poruba v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) 

zákona o obcích určeno, že starosta a místostarostové jsou pro výkon svých funkcí uvolněni. Ptám 

se, zda má někdo jiný návrh, nikdo se nehlásí, nechávám tedy hlasovat. 

 

Hlasováno – 42 hlasů pro /42:0:0/ - usn.č. 4/ZMOb2226/1. 
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p. starostka - návrh byl schválen, děkuji vám. Bylo tedy určeno, že starosta a místostarostové jsou 

pro výkon svých funkcí uvolněni. Vážené dámy a pánové, dalším bodem schváleného programu je 

v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích Volba starosty, místostarostů a dalších členů 

Rady městského obvodu Poruba. Dle volebního řádu Zastupitelstva městského obvodu Poruba 

probíhají volby tajně, pokud zastupitelstvo nerozhodne jinak. Navrhuje tedy někdo, aby místo tajné 

volby proběhla volba veřejná? Hlásí se pan zastupitel Rodek. 
 

p. Rodek - dámy a pánové, dobrý večer, já navrhuji, aby byla volba veřejná a o jednotlivých 

kandidátech, aby se hlasovalo v abecedním pořadí 
 

p. starostka - já děkuji za návrh a budeme tedy hlasovat odděleně, nejprve o tom, aby byla volba 

veřejná takže, prosím o hlasování 

 

Hlasováno o tom, aby volba byla veřejná – 42 hlasů pro /42:0:0/. 
 

p. starostka - v tuto chvíli konstatuji, že bylo tedy rozhodnuto, že volba starosty, místostarostů a 

dalších členů Rady městského obvodu Poruba bude probíhat veřejně. V tuto chvíli jsem se chtěla 

zeptat, zda pořadí jednotlivých kandidátů navrhneme losem nebo abecedně, pan zastupitel Rodek 

mě předběhl a navrhnul tedy abecedně, proto prosím, abychom si tento návrh schválili 
 

Hlasováno o abecedním pořadí kandidátů – 42 hlasů pro /42:0:0/. 
 

p. starostka – děkuji, návrh byl přijat. Vážení členové zastupitelstva, prosím vaše návrhy na 

kandidáta na funkci starosty. Hlásí se paní zastupitelka Petra Brodová. 

 

Mgr. Brodová - dámy a pánové, já navrhuji, aby do funkce starostky městského obvodu Poruba byla 

zvolena dosavadní starostka paní Lucie Baránková Vilamová. 

 

p. starostka - já děkuji za nominaci, ptám se, zda jsou nějaké další návrhy? Další návrhy nevidím. Já 

děkuji za nominaci, se kterou tedy vyslovuji souhlas, myslím si že není potřeba, abych se 

představovala, protože mě všichni znáte vzhledem k dosavadnímu působení, nicméně pokud byste 

měli nějaké dotazy, samozřejmě ráda zodpovím. A než tedy nechám hlasovat, protože neregistruji 

žádný návrh, tak bych chtěla upozornit, že výsledek voleb vyhlásí paní tajemnice, paní Jana 

Magerová. Poprosím tedy v tuto chvíli, abychom hlasovali o nominaci na kandidáta na starostku - 

paní Lucie Baránkové Vilamové. 

 

Hlasováno – 40 hlasů pro, 2 členové se zdrželi hlasování /40:0:2/. 
 

Ing. Magerová -konstatuji, že starostkou městského obvodu Poruba byla zvolena dosavadní paní 

starostka Lucie Baránková Vilamová. Paní starostko, já vám velmi blahopřeji a dovolte mi, abych 

vám předala znak městského obvodu. 

 

p. starostka - dámy a pánové, vážení členové zastupitelstva, já bych vám moc chtěla poděkovat za 

důvěru, velmi si vážím i hlasů opozičních zastupitelů, nebývá to při volbě zvykem, takže moc vám 

děkuji. Já věřím, že v tom následujícím volebním období zachováme jakousi konstruktivní debatu, 

konstruktivní spolupráci, byla bych velmi ráda za slušnost, která si myslím, že už započala v tomto 

volebním období a určitě se ve spoustě věcí během těch čtyř shodneme. Nicméně byla bych velmi 

ráda, kdyby ta slušnost vždycky ve všech nás převládla, byla bych ráda, kdybychom v tom 

následujícím volebním období dokončili projekty, které jsme začali, abychom rozpracovali projekty 

nové a byť to volební období  nebude jednoduché, protože nás teď čeká celkem těžká doba, takže už 

to nepůjde asi tak zvesela jako to šlo nám doteď, tak věřím, že budeme pracovat dál a nezastavíme 
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rozvoj městského obvodu Poruba a budeme se dále snažit, abychom se pyšnili tím, že se říká o 

Porubě, že je jedním z nejhezčích obvodů. Já se moc těším na spolupráci a věřím v konstruktivní 

spolupráci a budu ráda pracovat s každým z vás jedním, kteří tady dneska sedíte napříč politickým 

spektrem. Děkuji vám. 
 

Dále bylo pokračováno dle programu. 
 

p. starostka - vážené dámy, vážení pánové, jedním z bodů programu bylo stanovení počtu členů rady, 

kdy jsme schválili, že Rada městského obvodu Poruba bude mít 9 členů a bude tvořena starostou, 

pěti místostarosty a třemi dalšími členy rady. Nyní přistoupíme k volbě místostarostů. Vážení 

členové zastupitelstva, prosím o vaše návrhy kandidátů na funkci místostarostů. Hlásí se pan 

zastupitel Curylo. 
 

Mgr. Bc. Curylo - na pozice místostarostů navrhuji v abecedním pořadí podle příjmení tyto 

kandidáty - Brodová Petra, Dekický Jan, Dušková Martina, Otisk Miroslav a Rodek Zdeněk 

 

p. strostka - děkuji panu Curylovi za přednesené návrhy dokonce i v abecedním pořadí a budu teď 

jmenovat jednotlivé kandidáty a poprosím, aby se svojí nominací vyslovili souhlas a také, aby se 

představili krátce, pakliže to uznají za nutné, takže první, prosím, paní Petru Brodovou 

 

Mgr. Brodová - já jsem na pozici místostarostky působila v předchozích čtyřech letech, a to s gescí 

investice, veřejné zakázky a právní činnosti, jinak původní profesí jsem právnička, působila jsem 

vlastně celý profesní život ve veřejné sféře, je mi 47 let a s nominací souhlasím a děkuji za ni 
 

p. starostka -  děkuji paní Petře Brodové, poprosím o totéž pana Jana Dekického 

 

p. Dekický - dobré odpoledne, já děkuji za nominaci a souhlasím s ní, jsem doteď místostarostou 

městského obvodu Poruba, začínám šesté období v zastupitelstvu městského obvodu, tak věřím, že 

vás nezklamu pokud mne zvolíte 

 

p. starostka - já děkuji panu Dekickému a poprosím paní Martinu Duškovou 

 

Mgr. Dušková - vážené zastupitelstvo, jmenuji se Martina Dušková, narodila jsem se v Porubě, jsem 

absolventka Ostravské univerzity, vystudovala jsem sociální práci a také jsem pedagožka. Z 

poloviny vlastně své praxe patnáctileté jsem působila v sociálních službách, kde jsem se věnovala 

práci hlavně s rodinami s dětmi a s osobami ohroženými sociálním znevýhodněním, druhou polovinu 

své profesní dráhy jsem působila na úřadu vlády a na ministerstvu pro místní rozvoj, kde jsem se 

zabývala dotační politikou a strategickým plánováním v oblasti sociálních služeb a vzdělávání. To 

by bylo tak jenom krátce k mému představení a se svou nominací souhlasím, děkuji za ni. 
 

p. starostka - děkuji paní Martině Duškové, poprosím pana Miroslava Otiska 

 

Bc. Otisk - dobrý den, dámy a pánové, děkuji za nominaci, s nominací souhlasím, jelikož tedy 

pokračuji ve funkci místostarosty městského obvodu Poruba, v jehož gesci je doprava a technické 

služby tak si myslím, že mé představování nebude nutné, tak se těším na budoucí spolupráci 

 

p. starostka - děkuji panu Otiskovi a naposledy vyzvu pana Zdeňka Rodka 

 

p. Rodek - tak já také děkuji za nominaci, s nominací souhlasím, v posledních čtyřech letech jsem 

působil jako zastupitel a radní městského obvodu Poruba, takže doufám, že mě všichni dobře znáte 
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p. starostka - děkuji panu Rodkovi, v tuto chvíli tedy nechám hlasovat postupně o každém navrženém 

kandidátovi, takže poprosím, abychom v tuto chvíli hlasovali o paní Petře Brodové do funkce 

místostarostky městského obvodu Poruba 

 

Hlasováno o Mgr. Brodové – 36 hlasů pro, 5 se zdrželo hlasování,1 nehlasoval /36:0:5/.  

 

p. starostka - paní místostarostka byla zvolena já jí gratuluju a těším na další spolupráci. Dále nechám 

hlasovat jako o kandidátovi na post místostarosty  o panu Janu Dekickém. 

 

Hlasováno o p. Dekickém - 32 hlasů pro, 9 se zdrželo hlasování,1 nehlasoval /32:0:9/. 

 

p. starostka - konstatuji, že pan místostarosta Dekický byl zvolen, gratuluji a těším se na budoucí 

spolupráci. Dále poprosím, abychom hlasovali o paní Martině Duškové. 

 

Hlasováno o Mgr. Duškové – 38 hlasů pro, 2 členové byli proti, 1 se zdržel hlasování,1 nehlasoval 

/38:2:1/. 
 

p. starostka – děkuji, paní Martina Dušková byla zvolena, rovněž blahopřeji a těším se na spolupráci. 

V tuto chvíli prosím, abychom hlasovali o panu Miroslavu Otiskovi.  

 

Hlasováno o Bc. Otiskovi – 35 hlasů pro, 6 se zdrželo hlasování,1 nehlasoval /35:0:6/. 

 

p. starostka - pan Miroslav Otisk byl zvolen místostarostou městského obvodu Poruba, gratuluji, 

budeme dál spolupracovat a posledním navrženým kandidátem na funkci místostarosty byl pan 

Zdeněk Rodek, poprosím, abychom v tuto chvíli hlasovali. 

 

Hlasováno o p. Rodkovi - 37 hlasů pro, 4 členové se zdrželi hlasování,1 nehlasoval /37:0:4/. 

 

p. starostka – děkuji, pan Zdeněk Rodek byl zvolen do funkce místostarosty, blahopřeji a těším se 

na spolupráci. Vážené dámy, vážení pánové, po zvolení starosty a místostarostů zbývá zvolit další 3 

členy Rady městského obvodu Poruba. Nyní proto přistoupíme k jejich volbě, prosím, vaše návrhy 

kandidátů na funkci dalších členů rady. Hlásí se pan Dekický. 
 

p. Dekický - tak ještě jednou dobré dopoledne, navrhuji za členy rady - Vojtěch Curylo, Eliška 

Konieczná a pan Jiří Svoboda. 

 

p. starostka - děkuji panu místostarostovi Dekickému za návrhy již tedy opět v abecedním pořadí a 

znovu tedy budu číst jednotlivé nominované a poprosím, aby vyslovili souhlas se svojí nominací a 

pakliže to uznají za vhodné, tak se také krátce představili. Poprosím nejprve pana Vojtěcha Cyrila. 

 

Mgr. Et. Bc. Curylo - pěkné odpoledne ještě jednou, děkuju za nominaci, s nominací souhlasím, 

nejsem nováčkem v zastupitelstvu, takže věřím, že mě znáte, ale pro ty z vás, co jsou v zastupitelstvu 

nově, tak jsem byl teď v tom minulém funkčním období zastupitel a radní, byl jsem předseda komise 

sociální a bytové při Radě městského obvodu Poruba, v profesní oblasti se mnoho let pohybuji v 

sociálních službách. 

 

p. starostka - děkuji panu Curylovi, poprosím dále paní Elišku Koniecznou 
 

p. Koniezná - dobrý den, dovolte, abych se představila, jmenuju se Eliška Konieczná, pro ty co mě 

neznáte, jako zastupitel jsem od roku 2014 a v minulém volebním období jsem byla členka rady a 

členka finančního výboru. Svůj profesní životopis vám nebudu sdělovat, nicméně od roku 2004 se 
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věnují realitám, nemovitostem, jako správce nemovitostí, takže nyní jsem starobní důchodkyně, 

podnikající babička a moc děkuji za nominaci. 

 

p. starostka - děkuji paní Elišce Konieczné a posledního nominovaného poprosím pana Jiřího 

Svobodu 
 

Bc. Svoboda - dobré odpoledne, dámy a pánové, já děkuji za nominaci, souhlasím s ní a taky nejsem 

žádný nováček v zastupitelstvu tak věřím, že mě všichni znáte 
 

p. starostka - tak děkuji panu Svobodovi, v tuto chvíli budeme hlasovat o jednotlivých kandidátech 

v pořadí abecedním, takže nejprve poprosím, abychom hlasovali o panu Vojtěchu Curylovi na člena 

rady 
 

Hlasováno o Mgr. Et Bc. Curylovi - 38 hlasů pro, 2 členové se zdrželi hlasování, 2 členové 

nehlasovali /38:0:2/. 

 

p. starostka - pan Vojtěch Curylo byl zvolen radním, já mu gratuluji a těším se na spolupráci, dále 

poprosím, abychom hlasovali o dalším navrženém kandidátovi, a to byla paní Eliška Konieczná, 

prosím, hlasujeme 

 

Hlasováno o p. Konieczné - 36 hlasů pro, 4 členové se zdrželi hlasování,2 členové nehlasovali 

/36:0:4/. 

 

p. starostka – děkuji, konstatuji tedy, že paní Eliška Konieczná byla zvolena do funkce radní, moc 

blahopřeji, dále jako poslední na nominaci byl pan Jiří Svoboda, poprosím tedy o hlasování 

 

Hlasováno o Bc. Svobodovi - 35 hlasů pro, 5 členů se zdrželo hlasování,2 členové nehlasovali 

/35:0:5/. 

 

p. starostka – děkuji, pan Jiří Svoboda byl zvolen, já děkuji a  blahopřeji. Vzhledem k tomu, že došlo 

k volbě starosty a  místostarostů, tedy funkcí, pro které jsou členové zastupitelstva uvolněni, 

navrhuji, aby starostka Lucie Baránková Vilamová, místostarosta Miroslav Otisk, místostarostka 

Petra Brodová a pan místostarosta Jan Dekický byli pro výkon funkce uvolněni s účinností od 20. 10. 

2022 a pan místostarosta Zdeněk Rodek a paní místostarostka Martina Dušková byli zvoleni pro 

výkon své funkce, respektive uvolněni pro výkon své funkce, omlouvám se, s účinností od 1. 11. 

2022. Má někdo jiný návrh? Pakliže tomu tak není, nechávám hlasovat o tomto návrhu. 

 

Hlasováno – 40 hlasů pro, 2 členové nehlasovali /40:0:0/. 

 

Tím byla volba starosty, místostarostů a dalších členů Rady městského obvodu Poruba ukončena – 

usn. č.5/ZMOb2226/1. 
 

p. starostka - vážení členové zastupitelstva, vážení hosté, nyní přistoupíme k projednávání dalšího 

bodu schváleného programu a tím je Určení místostarosty zastupujícího starostku v době 

nepřítomnosti. Navrhuji, aby Zastupitelstvo městského obvodu Poruba v souladu s § 104 odst. 1 

zákona o obcích určilo, že starostku v době nepřítomnosti nebo v době, kdy nevykonává funkci, 

zastupuje místostarosta Miroslav Otisk. V případě nepřítomnosti starostky a místostarosty 

zastupujícího starostku v době nepřítomnosti místostarostové v tomto pořadí: pan Jan Dekický, paní 

Petra Brodová, paní Martina Dušková a pan Zdeněk Rodek. Nechávám tedy hlasovat o tomto návrhu. 
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Hlasováno – 40 hlasů pro,2 členové nehlasovali /40:0:0/ - usn.. č. 6/ZMOb2226/1. 
 

p. starostka – děkuji, návrh byl přijat. Dalším neméně důležitým bodem programu je Svěření 

zabezpečování konkrétních úkolů v samostatné působnosti starostce a místostarostům. 

Navrhuji, aby Zastupitelstvo městského obvodu Poruba svěřilo starostce a místostarostům 

zabezpečování konkrétních úkolů v samostatné působnosti takto: 
 

starostka Lucie Baránková Vilamová na úsecích zahraničních styků, strategického rozvoje a místní 

agendy 21,  financí, rozpočtu, vnější a vnitřní kontrolní činnosti, kultury a volnočasových aktivit a 

prezentace obvodu, 

 

místostarosta Miroslav Otisk na úsecích komunálních služeb, dopravy a silničního hospodářství, 

 

místostarosta Jan Dekický na úsecích bytového hospodářství, nebytových prostor a údržby budov, 

právních vztahů k pozemkům, 

 

místostarostka Petra Brodová na úsecích investic, veřejných zakázek, právních činností, 

 

místostarostka Martina Dušková na úseku školství, mládeže a vzdělávání, sociálních věcí a sportu, 

 

místostarosta Zdeněk Rodek na úseku rozvoje informačních technologií, egovernmentu, 

integrovaného záchranného systému, veřejného pořádku a požární ochrany, bezpečnosti a prevence 

kriminality. 
 

Hlasováno o návrhu – 41 členů pro, 1 nehlasoval /41:0:0/ - usn.č. 7/ZMOb2226/1. 
 

p. starostka - já si dovolím s vaším souhlasem v tuto chvíli vyhlásit desetiminutovou  technickou 

přestávku, aby se někteří stihli ještě dofotit, kteří přišli později, popřípadě podepsat některé věci, 

takže poprosím, jestli za 10 minut 

 

/přestávka – pokračování v 17.04 hod./ 
 

p. starostka - dámy a pánové, vážení členové zastupitelstva, registruji, že jste všichni na svých 

místech, tzn. můžeme dále  pokračovat, přecházíme tedy k bodu číslo 10 našeho programu a tím je 

Zřízení finančního a kontrolního výboru Zastupitelstva městského obvodu Poruba a stanovení 

počtu jejich členů. Podle § 117 odst. 2 zákona o obcích zastupitelstvo zřizuje vždy finanční a 

kontrolní výbor, počet členů výboru je podle § 118 odst. 2 zákona o obcích vždy lichý. Navrhuji, 

aby Zastupitelstvo městského obvodu Poruba v souladu s § 84 odst. 2 písm. l) a  § 117 odst. 2 zákona 

o obcích zřídilo finanční a kontrolní výbor Zastupitelstva městského obvodu Poruba a stanovilo 

počet členů finančního výboru na 9 a počet členů kontrolního výboru rovněž na 9. Je nějaký jiný 

návrh, není, proto nechávám hlasovat o návrhu, který jsem před chviličkou přednesla. 
 

Hlasováno o návrhu – 42 hlasů pro /42:0:0/ - usn. č. 8/ZMOb2226/1. 
 

p. starostka -  děkuji a konstatuji, že byl zřízen finanční a kontrolní výbor Zastupitelstva městského 

obvodu Poruba a stanoven počet členů finančního výboru na 9 a kontrolního výboru rovněž na 9. 

Přecházíme k bodu číslo 11 programu, a to je Volba předsedy a členů finančního výboru 

Zastupitelstva městského obvodu Poruba. Tak jako na volbu starosty, místostarostů a dalších 

členů rady se na volbu předsedů a členů finančního výboru stahuje Volební řád Zastupitelstva 

městského obvodu Poruba. Dle volebního řádu probíhají volby tajně, pokud zastupitelstvo 

nerozhodne jinak. Táži se proto, zdali je nějaký jiný návrh? Hlásí se paní Brodová. 
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Mgr. Brodová -  já navrhuji, aby volba předsedy a členů finančního výboru byla veřejná 

 

p. starostka -  děkuji za tento návrh a poprosím tedy, abychom o něm hlasovali 

 

Hlasováno o návrhu na veřejnou volbu – 42 hlasů pro /42:0:0/. Návrh byl přijat. 

 

p. starostka - děkuji a konstatuji, že bylo rozhodnuto, že volba předsedy a členů finančního výboru 

Zastupitelstva městského obvodu Poruba bude probíhat veřejně. Dle volebního řádu určí pořadí 

kandidátů pro hlasování předsedající losem, nerozhodne-li zastupitelstvo o jiném pořadí kandidátů, 

například v abecedním pořadí. Ptám se tedy, zda je nějaký jiný návrh, než abychom určovali pořadí 

losem? Hlásí se paní místostarostka Brodová. 
 

Mgr. Brodová -  navrhuji, aby bylo hlasováno o kandidátech v abecedním pořadí 

 

p. starostka - děkuji za tento návrh a prosím, abychom o něm hlasovali 

 

Hlasováno o návrhu na abecední pořadí – 42 hlasů pro /42:0:0/. Návrh byl přijat. 

 

p. starostka -  vážení členové zastupitelstva, jako kandidáta na funkci předsedy finančního výboru si 

dovoluji navrhnout pana Davida Zegzulku. Ptám se, zdali jsou nějaké jiné návrhy, pakliže tomu tak 

není, poprosím pana Zegzulku, aby vyslovil souhlas se svojí nominací. Tak nemá zapnutý mikrofon, 

nicméně určitě jsme všichni slyšeli, že souhlasí. 

 

Ing. Zegzulka - dobrý den, děkuji a souhlasím s nominaci 

 

p. starostka – děkuji, teď jsme slyšeli, nechávám hlasovat, aby do funkce předsedy finančního 

výboru Zastupitelstva městského obvodu Poruba byl zvolen pan David Zegzulka, prosím o hlasování  

 

Hlasováno – 42 hlasů pro /42:0:0/. 
 

p. starostka – děkuji, návrh byl přijat, konstatuji tedy, že do funkce předsedy finančního výboru 

Zastupitelstva městského obvodu Poruba byl zvolen pan David Zegzulka. Blahopřeji mu a těším se 

na další spolupráci.  

Nyní přistoupíme k volbě dalších členů finančního výboru Zastupitelstva městského obvodu Poruba. 

Já si dovolím v souladu s dohodou s jednotlivými předsedy politických klubů navrhnout postupně 

tyto kandidáty v abecedním pořadí, a to je pan Jan Abrahamčík, pan Michael Branny, pan Tomáš 

Holáň, paní Eliška Konieczná, pan Ivo Křižák, pan Robert Starý, pan Michal Šíma a pan Martin 

Tomášek. Má někdo ještě nějaký další návrh? Pakliže tomu tak není, tak budu postupně číst 

jednotlivé kandidáty a  poprosím, jen aby vyslovili souhlas se svojí  nominací. Postupně tedy pan 

Jan Abrahamčík. 

 

Ing. Abrahamčík -  dobrý den, děkuji za nominaci a souhlasím s ní 

 

p. starostka - děkuji vám, pan Michael Branny 

 

Mgr. Branny - dobrý večer, já děkuji za nominaci a s nominací souhlasím 

 

p. starostka – děkuji, dalším navrženým kandidátem je pan Tomáš Holáň a ten není přítomen, není 

ani zastupitelem, nicméně to nebrání tomu, aby byl  zvolen do finančního výboru s tím, že svůj 

souhlas s kandidaturou vyslovil před jednáním zastupitelstva písemně a mi do mailu, takže se svojí 

kandidaturou, nominací souhlasí. Dále poprosím paní Elišku Koniecznou. 
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p. Konieczná - dobrý den, děkuji za nominaci a souhlasím, 
 

p. starostka -  děkuji, dále pan Ivo Křižák 

 

p. Křižák -  dobrý den, děkuji za nominaci, souhlasím 

 

p. starostka – děkuji, dalším navrženým kandidátem je pan Robert Starý a pan Robert Starý se z 

dnešního zasedání zastupitelstva omlouvá, nicméně opět mi do mailu potvrdil souhlas se svojí 

kandidaturou. Dalším navrženým kandidátem je pan Michal Šíma. 

 

Bc. Šíma -  dobrý den, s nominací souhlasím, 

 

p. starostka - děkuji a posledním navrženým kandidátem je pan Martin Tomášek 

 

Mgr. Tomášek – souhlasím a děkuji 

 

p. starostka - protože do funkce dalších členů finančního výboru bylo navrženo celkem 8 kandidátů, 

to je přesně počet, který by měl být zvolen, navrhuji pro zjednodušení celé volby, aby se nehlasovalo 

o jednotlivých kandidátech v pořadí podle jejich příjmení, jak jsme se již usnesli, ale aby volba všech 

těchto navržených kandidátů proběhla najednou. Já poprosím, abychom si tento návrh schválili. 

 

Hlasováno – 42 hlasů pro /42:0:0/. 

 

p. starostka – děkuji, návrh byl přijat, budeme tedy hlasovat o všech navržených kandidátech 

najednou. Já pro pořádek ještě znovu raději přečtu, je to pan Jan Abrahamčík, pan Michael Branny, 

pan Tomáš Holáň, paní Eliška Konieczná, pan Ivo Křižák, pan Robert Starý, pan Michal Šíma a pan 

Martin Tomášek, prosím, hlasujeme. 

 

Hlasováno – 42 hlasů pro /42:0:0/ - usn.č. 9/ZMOb2226/1. 
 

p. starostka -  děkuji, návrh byl přijat, všem zvoleným kandidátům do finančního výboru blahopřeji 

a těším se na budoucí spolupráci. V tuto chvíli přecházíme k dalšímu bodu programu a to Volba 

předsedy a členů kontrolního výboru zastupitelstva městského obvodu Poruba. Tak jako na 

volbu starosty, místostarostů a dalších členů Rady se na volbu předsedy a členů kontrolního výboru 

stahuje volební řád Zastupitelstva městského obvodu Poruba a dle volebního řádu probíhají volby 

tajně, pokud zastupitelstvo nerozhodne jinak. Já se táži, zdali někdo navrhne, aby volba probíhala 

veřejně. Hlásí se paní Petra Brodová. 
 

Mgr. Brodová -  já navrhuji, aby i volba předsedy a členů kontrolního výboru byla veřejná 

 

p. starostka - děkuji za tento návrh, prosím, abychom o něm hlasovali 

 

Hlasováno – 42 hlasů pro /42:0:0/. 

 

p. starostka – děkuji, konstatuji, že bylo rozhodnuto, že volba předsedy a členů kontrolního výboru 

Zastupitelstva městského obvodu Poruba bude probíhat veřejně. Dle volebního řádu určí pořadí 

kandidátů na hlasování předsedající losem, nerozhodne-li zastupitelstvo o jiném pořadí kandidátů. 

Já se opět táži, zdali je jiný návrh? Paní místostarostka Brodová. 

 

Mgr. Brodová - i tady navrhuji, aby volba proběhla dle abecedního pořadí 



Statutární město Ostrava 
Městský obvod Poruba 
 

 

10/15 Klimkovická 55/28, 708 56 Ostrava IČ 00845451 DIČ CZ 00845451  

 www.moporuba.cz   Číslo účtu  1649335379/0800 

         
Smlouva 

Zápis  
 

p. starostka - tak děkuji, nechám tedy o tomto návrhu hlasovat 

 

Hlasováno – 42 hlasů pro /42:0:0/.  

 

p. starostka -  návrh byl přijat. Vážení členové zastupitelstva, dovoluji si navrhnout jako kandidáta 

na funkci  předsedkyně kontrolního výboru paní Soňu Janke. Poprosím, aby se krátce představila, 

protože přece jenom je nováčkem v zastupitelstvu a také vyslovila souhlas se svojí kandidaturou. 

 

Ing. Janke - dobré odpoledne jmenuji se Soňa Janke, vystudovala jsem veřejnou správu a 

management cestovního ruchu, lázeňství a v současné době pracují v oboru realit a financí a děkuji 

za mou nominaci, souhlasím s tím. 

 

p. starostka - děkuji vám a tedy poprosím, abychom přešli k volbě na funkci předsedy kontrolního 

výboru, kde je navržena paní Soňa Janke, prosím tedy o volbu 

 

Hlasováno – 42 hlasů pro /42:0:0. 

 

p. starostka – děkuji, konstatuji, že do funkce předsedy kontrolního výboru Zastupitelstva městského 

obvodu Poruba byla zvolena paní Soňa Janke. Blahopřeji, těším se na spolupráci. Vážené dámy, 

vážení pánové, nyní přistoupíme k volbě dalších členů kontrolního výboru Zastupitelstva městského 

obvodu Poruba. Já si opět dovolím navrhnout v souladu s předchozí dohodou s jednotlivými 

předsedy politických  klubů nebo subjektů, navrhnout tedy opět další členy, a to  v abecedním pořadí 

pana Vojtěcha Cyrila, pana Martina Drasticha, pana Petra Jedličku, paní Janu Jeraku, pana Romana 

Michalce, paní Evu Mlčůchovou, pana Jiřího Svobodu a pana Jiřího Rajnocha. Opět budu postupně 

číst jednotlivé kandidáty a poprosím, aby vyslovili souhlas se svojí nominací. První pan Vojtěch 

Curylo. 

 

Mgr. Bc. Curylo - děkuji za nominaci a s nominací souhlasím 

 

p. starostka – děkuji, dále poprosím pana Martina Drasticha 

 

Ing. et Ing. Drastich -  děkuji a s nominaci souhlasím, jenom potom na závěr bych měl teda dotaz, 

snažil jsem se přihlásit, ale nějak mi to přeběhlo 

 

p. starostka - tak pak určitě dostanete slovo, prosím, pana Petra Jedličku 

 

p. Jedlička – souhlasím s  nominaci  

 

p. starostka – děkuji, poprosím  paní Janu Jeraku 

 

p. Jeraka - děkuji za nominaci a souhlasím 

 

p. starostka – děkuji, dále pana Romana Michalce 

 

Ing. Michalec - dobrý den, děkuji za nominaci a souhlasím 

 

p. starostka – děkuji, paní Eva Mlčůchová 

 

p. Mlčůchová - dobrý den, s nominací souhlasím 
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p. starostka – děkuji, pan Jiří Svoboda 

 

Bc. Svoboda - děkuji za nominaci, souhlasím s ní 
 

p. starostka -  děkuji a nakonec pan Jiří Rajnoch 

 

Ing. Rajnoch - přeji příjemný večer všem, děkuji za nominaci a s nominací souhlasím 

 

p. starostka – děkuji, teď tedy poprosím pana zastupitele Drasticha o jeho dotaz 

 

Ing. et Ing. Drastich -  tak ještě jednou dobré odpoledne, já bych se jenom zeptal na to zdůvodnění, 

protože teďka vidíme celé složení toho kontrolního výboru a jestli jsem dobře počítal, tak v 

kontrolním výboru má většinu koalice, v loňském volebním nebo v minulém volebním období a 

předminulém to nebylo zvykem říkat mně, že samozřejmě koalice má většinu v zastupitelstvu, to je 

samozřejmé, má většinu v radě, to je samozřejmé, ve finančním výboru, to je samozřejmé, v 

komisích, to je samozřejmé, ale kontrolní výbor se dával opozici, aby v ní měla většinu, dále včera 

proběhlo zastupitelstvo města, kde v podstatě já jsem byl zvolen za předsedu kontrolního výboru a 

tam má také opozice většinu, na jihu má většinu, potom  na Moravské Ostravě a Přívozu má většinu, 

tak jsem se chtěl jenom zeptat na ten jakoby myšlenkový posun, proč u nás se to posunulo jiným 

směrem. 
 

p. starostka - já děkuji  za tento dotaz, ano, máte pravdu, že  to může znít jako nějaký nestandardní 

krok nebo může to být takto vnímáno, ona je pravda, že to byla jakási zvyklost a taktotho v těch 

minulých volebních obdobích bylo, v minulém volebním období byla celá řada různých zvyklostí, 

tradic, které jsme změnili nebo upravili a třeba připomenu to, že jsme například zrušili návrhovou 

komisi po x letech, kdy to bylo tradicí, i to, že se třeba finanční výbor po dlouhou dobu scházel před 

jednáním rady, zatímco nám v tom minulém volebním období se začal scházet před zastupitelstvem, 

to byla taky si myslím velmi dlouhá tradice, která tady roky, roky fungovala a my jsme o  této 

záležitosti dlouho diskutovali a tím hlavním argumentem, proč jsme se k tomu přiklonili byl 

především  naprosto netradiční volební výsledek, který od roku 89 si troufám říci byl výjimečný a 

nejenom volební výsledek tedy  vítězného hnutí ANO, ale sestavená koalice, která v tuto chvíli čítá 

v zastupitelstvu 3/4, což je taky velmi ojedinělé oproti všem předchozím volebním období. My si 

myslíme, že  můžeme přistoupit k určitým změnám, které z toho silného mandátu vyplývají. Nikdo 

z nás však nechce upírat  kontrolní funkci  kontrolnímu výboru, a proto jsme se dohodli, že i funkce 

předsedy kontrolního výboru bude tedy svěřena opozici tak, jak to bylo v minulosti a důležité je taky 

si ještě doplnit, že v podstatě každý zastupitel bez ohledu na to, jestli je členem kontrolního výboru 

nebo není, má kontrolní funkci a nemusí být tedy členem zrovna tohoto tělesa, takže toto je 

vysvětlení. Hlásí se s technickou pan zastupitel Drastich. 
 

Ing. et Ing. Drastich - argumentaci rozumím, děkuji za ni, jenom bych připomněl, že třeba na Ostrava 

jih byl ještě větší volební výsledek, kde mají dokonce 23 zastupitelů ze 45 členného, což mají 

nadpoloviční většinu, přesto většinu v kontrolním výboru přenechali opozici, ale já tomu rozumím, 

poslední dotaz mám tedy máme nějakou hranici, tak jak bylo řečeno 33 zastupitelů, máme nějakou 

hranici, od které to budeme dávat kontrolnímu výboru, anebo nebudeme, já nevím, je to třeba 30, 

35, 33, já jsem auditor, systémový auditor a dodržuju nějaké pravidla, a to pravidlo pokud mi řeknete 

a sdělíte, nemám s tím vůbec žádný problém, takže jsem chtěl vědět jenom, jak je to. 
 

p. starostka - Podle zákona o obcích zastupitelstvo zřizuje kontrolní výbor a finanční výbor, nikde 

není napsáno jaké zastoupení v něm má mít koalice, opozice je to podle dohody a podle hlasování 

ustavujícího zastupitelstva a ano my jsme jakousi dohodu nebo jakési jednání proběhlo a na něm 

jsem tady ty záležitosti vysvětlovala předsedům politických klubů a pakliže není ani v zákoně ani 
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nikde jinde obsaženo dogma, kolik členů, která strana, subjekt, opozice, koalice má v kontrolním 

nebo finančním výboru mít, těžko někde najdete, od jakého počtu zastupitelů má kdo co obsazovat, 

ale úplně stejné je to v komisích, je to v podstatě o dohodě, o jakémsi proporcionálním zastoupení 

atd. My jsme zvolili tu cestu skutečně silného mandátu. Ještě k tomu jihu se vrátím zpátky, je pravda, 

že vítězná strana tam má dokonce většinu, to je pravda, nicméně tak dobrý poměr v zastupitelstvu, 

co se týká koalice, nemají, jako je to například tady, nicméně je to skutečně o jednání. Tak už se 

nikdo nehlásí ze zastupitelů, tak já v tuto chvíli nechám hlasovat. Nicméně předtím ještě navrhnu, 

protože do funkce dalších členů kontrolního výboru bylo navrženo celkem 8 kandidátů, což je přesně 

počet, který  měl být zvolen nebo který má být zvolen, navrhuji pro zjednodušení celé volby, aby se 

nehlasovalo o jednotlivých kandidátech v pořadí podle jejich příjmení, jak jsme se již usnesli, ale 

aby volba proběhla o všech navržených kandidátech najednou. Já poprosím, abychom si tento návrh 

odhlasovali. 

 

Hlasováno – 41 hlasů pro, 1 se zdržel hlasování /41:0:1/ - usn.č. 10/ZMOb2226/1. 

 

Oprava hlasování /na požadavek Ing. Drasticha/ – 40 hlasů pro, 2 členové se zdrželi hlasování 

/40:0:2/. 
 

p. starostka - děkuji všem zvoleným kandidátům, gratuluji, těším se na budoucí spolupráci. Můžeme 

tedy přejít k bodu číslo 13 programu, a to je písemný materiál číslo 1 - Stanovení odměn 

neuvolněným členům zastupitelstva. Otevírám diskusi k tomuto materiálu, nikdo není přihlášen do 

diskuse, ptám se, zdali někdo chce něco měnit v navrženém usnesení, pakliže tomu tak není, tak 

poprosím o hlasování. 

 

Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 42 

hlasy /42:0:0/ - usn.č. 11/ZMOb2226/1. 
 

p. starostka -  děkuji, materiál číslo 1 byl schválen, přecházíme k dalšímu bodu programu, a to je 

písemný materiál číslo 2, a to je Nabídka předkupního práva - garáž na pozemku p. č. 1914, 

ulice Slavíkova a otevírám diskusi k tomuto materiálu, hlásí se pan místostarosta Dekický 
 

p. Dekický - vážené kolegyně, vážení kolegové, já si dovolím stručný předklad k tomuto materiálu 

tak trošku netradičně  předloženému na ustavujícím zastupitelstvu. Je to z toho důvodu, že ze zákona 

máme určitou lhůtu pro vyjádření se k předkupním právu a ta lhůta, pokud bychom ten materiál dnes 

nepředložili, tak by do dalšího zastupitelstva uplynula marně a ten materiál jsme předložili variantně. 

Je to  materiál o výkupu garáže v lokalitě  ulice Slavíkova, což je lokalita, kde městský obvod ve 

spolupráci s Magistrátem města Ostravy  má zájem celou lokalitu proměnit, pracuje se na vymístění 

vozovny autobusů, pracuje se na vymístění  vozovny tramvají. Je to místo, které je v jádrovém území 

Poruby, věřím, že by v budoucnu to mohl být  dokonce  velikosti toho pozemku i další stavební 

obvod a jedna z věcí, která pro takovýto rozvojový plán může být překážkou je vlastnictví právě 

těch budov garáží třetími osobami, a proto se už v dávné dávné minulosti rozhodlo u této lokality o 

postupném vykupování garáží. My to pravidelně do zastupitelstva předkládáme s tím, že samozřejmě 

velmi pečlivě zvažujeme i cenové aspekty a tady tato garáž je předložena variantně z toho důvodu, 

že cena, za kterou nám je nabízená je o něco vyšší, než je typový znalecký posudek z letošního roku, 

nicméně jako odbor doporučujeme nabytí té garáže, protože  zkušenost a informace, které máme z 

ostatních lokalit, kde se v Porubě vyskytují garáže je taková, že nárůst cen nemovitostí v Porubě i 

přes teď pokles v posledních, řekněme, týdnech je pořád takový, že běžná cena garáže v Porubě na 

realitním trhu se pohybuje kolem půl milionu korun a tudíž nám cena, která tady je nabízena, přišla 

jako zajímavá, a proto navrhujeme to odkoupit. U těch garáží zatím postupujeme tak, že je následně 

pronajímáme, tzn. městský obvod má z toho i příjem do rozpočtu a samozřejmě v okamžiku, kdy 

budeme schopni zcelit nějaké bloky těch garáží, tak otevřeme diskusi  o jejich demolici, tak dáme 
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jasný signál těm ostatním vlastníkům, že o tu lokalitu, proměnu té  lokality, myslíme vážně a že na 

ní chceme pracovat. Pokud máte nějaké dotazy, tak jsem připraven na ně odpovědět. 

 

p. starostka - já děkuji za předklad panu místostarostovi Dekickému, ptám se, zdali jsou nějaké další 

dotazy, nikdo se do diskuse nehlásí, takže ji uzavírám a poprosím o hlasování. 

 

Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 42 

hlasy /42:0:0/ - usn.č. 12/ZMOb2226/1. 
 

p. starostka -  děkuji, konstatuji, že materiál číslo 2 byl schválen, my přicházíme k bodu číslo 15 

programu a tím je Diskuse občanů. Já jsem do diskuse občanů obdržela jednu jedinou přihlášku, a 

to je již tradičně pan J.Š., Politická kultura číslo 1. Předpokládám, že v novém volebním období 

začínáme číslovat od jedničky, takže poprosím pana Š., tady pojďte k mikrofonu. 
 

p. J.Š. - dobrý den, vážená paní starostko, dobrý den, dámy a pánové, opět ta politická kultura,a  to 

protože každý politik by měl svou prací naplňovat slib, který složil, bohužel mnohdy se tak neděje,  

z toho důvodu jako to budu tady trošičku zdůrazňovat, a to z toho důvodu, že park místostarostů se 

rozšířil, doba zlá až kritická a  teďka se rozšiřují místostarostové o jednoho, o pana Rodka, který tím 

pádem mu přistane  každý měsíc 81 847 Kč tabulkové mzdy, což není málo, těch peníz za jeho 

volební období to bude dělat 4 000 000 Kč, to je velká zátěž a já si myslím, že manažersky, pokud 

jako se cítíte dobří manažeři, tak v žádném případě byste k této věci ne nad touto věcí ani 

nepřemýšleli a ne tak dopustili a nás občanů se to až velmi dotýká, to nejsem já, Š., to není jenom, 

je jich mnoho, protože tak se nehospodaří, když se podíváme na noviny tady může Indie nahradit 

Čínu v roli světového světové továrny evropské auto, evropský automobilový průmysl mizí před 

očima, a to se bude nás všech dotýkat, protože my do toho automobilového  průmyslu jsme zataženi 

taky a škodovka je 10 % hrubého domácího produktu, to nejsou malé peníze a my se musíme dívat 

odshora až dolů, tady  Karviná uvažují nad jednou miliardou, co se týká rozšíření nebo nerozšíření 

těžby, nejsou na to peníze, ale jsou tady fabriky, je tady Nová huť, je tady Třinec, odkud budou brát, 

odkud budou brát koks a tam jsou tisíce, desítky tisíce zaměstnanců, co s něma a vy tady si jenom 

tak 4 miliony – 1 volební období, to je tragédie to se nedá ani zdůvodnit v žádném případě a jestli si 

myslíte, paní starostko, že to zdůvodníte zde,  k pochopení k pochopení občana, to bohužel se vám 

nepodaří, bohužel se vám nepodaří, proto budu žádat řádnou odpověď a analýzu k této věci, protože 

tak to nebylo provedené, jestli je to výhodné nebo není výhodné, zkrátka vy jste to nastartovali a tím 

to haslo. Jižní město, Ostrava jih mají 100 000 obyvatel je pravda, mají 5  místostarostů, ale mají 

100 000 obyvatel, já to upřesním 97, protože ty 3000 jim chybí, ale je to skoro stovka a my máme, 

Poruba má pouze 60 a k 60 000, když v minulosti  stačili 3 starostové a posléze i 4 a najednou, že se 

tam něco najde, no tak dáme pátého, ale to neřeší tuto věc, že je, že je třeba IT, a tak dál, vždyť ta 

počítačová technika kdysi nebyla a stíhali to, počítačová technika … 
 

p. starostka - pane Š., vyčerpal jste svých 5 minut  příspěvku, já vám děkuji, já vám děkuji a poprosím 

vás, jestli byste postoupil od mikrofonu a chtěla bych vám moc poděkovat za tuto otázku, protože 

jak jste mi teď řekl, že jsme si neudělali analýzu, nepropočetli jsme si nic atd., tak jsme si velmi 

dobře propočítali veškeré náklady, které jsou na politické kandidáty, ať už uvolněné nebo 

neuvolněné a úplně stejně jsme si propočetli veškeré, pardon, já to teď nazvu malinko hanlivě, 

židličky, které obsazují političtí kandidáti ve výborech a radách a jenom na tu poslední větu 

upozorňuji, že například Slezská Ostrava, která má 20 000 obyvatel, je třetinová, co se týká počtu 

obyvatel, tak má také 5 místostarostů, takže vaše argumenty to, jak je velký obvod tak podle toho 

musí mít počet místostarostů, je trochu lichý, to je první věc a druhá věc je ta, že teď budu mluvit v 

číslech a naprosto jednoznačně, vážený pane Š.  Tím, že jsme snížili počet radních z 11 na 9, tak 

jsme ušetřili platy dvou radních, tím, že jsme zredukovali počet komisí z 10 na 7 a snížili jsme v 

nich počet členů, tak jsme ušetřili další, znovu to nazvu možná malinko hanlivým způsobem, 
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židličky politických kandidátů a stejně tak jsme zúžili finanční a kontrolní výbor. Budu mluvit 

v číslech. Komise, za komise a výbory, když jsme seškrtali tyto pozice, jsme ušetřili celkem 

1 500 000 ročně a za 2 radní 300 000, tzn. že i s novým místostarostou, na kterého počítáme nějaké 

náklady, které i tady padly, podle tabulek, které si všichni můžete najít, jsme v plusu a v úsporách, 

pane Š., každý rok  půl milionu korun, tzn. za celé volební období i s novým místostarostou je to 

dohromady 2 miliony. Toto je má odpověď v číslech, na to není co říct, děkuju vám, mějte se hezky, 

na shledanou. Tak děkuji vám, já si myslím, že občan, pokud si to pustí, tak slovy číslům bude 

rozumět naprosto jasně. 

Tak nicméně já si ještě dovolím pár slov ke gesci, kterou má pan nový místostarosta nebo bude mít 

na starosti, a to je IT a bezpečnost. Já musím ještě zmínit, a to je taky potřeba, aby to tady padlo 

v souvislostech. V předchozch minulých volebních obdobích bylo a klasicky se zřizovalo 5 

místostarostů, my jsme minule po volbách měli ambice, že některé resorty a některé gesce, by mohli 

možná vykonávat radní, neuvolnění radní, tím chci konstatovat tzn. lidé, kteří běžně mají  svoji práci 

na plný úvazek. Připomenu, byly to například agendy jako MA21, byly to agendy na sociální služby, 

a právě to IT po čtyřech letech zkušeností  přidělení těchto gescí jednotlivým radním, jsme po zralé 

úvaze řekli a usnesli jsme se, že je lépe, když jsou tyto agendy, tyto gesce svěřeny  zastupitelům, 

respektive místostarostům, kteří jsou pro výkon své funkce uvolněni, tzn. aby se tomu skutečně 

mohli věnovat na 100 % a ten rozvoj té gesce je pak mnohem rychlejší a efektivnější, než když ji 

mají neuvolnění radní, protože se tomu ani na těch 100 % věnovat nemohou, což je jako zcela 

logické, takže po zralé úvaze já myslím, že ten, že ta gesce IT o té snad nemusíme ani hovořit to, že 

dneska se děje všechno v IT,  tak tam snad ani nemusím zdůvodňovat proč, gesce bezpečnosti je z 

hlediska vnímání toho, co se děje ve společnosti a z hlediska krizí, které prostě nás čekají, tak je 

jasné, že bude mnohem palčivějším problémem do budoucna, tak jestli bezpečnosti se věnovalo teď 

několik místostarostů, dalo by se říci, a tuto oblast bychom chtěli centralizovat tedy pod jednoho 

uvolněného radního, místostarostu, který by se tomu měl věnovat naplno, a aby celá tady ta záležitost 

byla uchopena mnohem efektivněji a mnohem lépe než v minulosti, takže to ještě pro vysvětlení, 

proč vlastně tyto gesce a proč vlastně tento místostarosta. Řeč čísel už jsem zmiňovala, znovu 

opakuju každý rok budeme šetřit od této chvíle půl milionu korun, zhruba v předběžných propočtech, 

které jsme dělali tím, že jsme zredukovali počet politických židlí na určitý počet oproti tomu co bylo 

doteď, děkuji. 
 

p. starostka - další přihlášku do diskuse nemám, proto přecházíme na další bod, a to je bod číslo 16 

- Diskuse členů Zastupitelstva městského obvodu Poruba, a sice pan zastupitel Nespěšný, omlouvám 

se. 

 

Ing. Bc. Nespěšný -  dobrý den, paní starostko, vážení kolegové, paní starostko já bych se jenom 

přimlouval na základě našich jednání, aby celá ta gesce pana Rodka byla pojata komplexně nejenom 

z hlediska IT bezpečnosti, ale i z hlediska bezpečnosti, prevence kriminality, myslím si, že tady v 

Porubě je co řešit a shodli jsme se na tom, že je určitě mezi námi spousta odborníků, které je potřeba 

přizvat potom k řešení třeba návrhů v rámci v rámci nově zřizovaného,  nově zřizované pozice, 

 

p. starostka - ano, určitě,  já potvzuji, bavili jsme se o tom, že i vy máte ve svých řadách jednoho z 

odborníků na toto téma, já budu velmi ráda pokud s ním budeme spolupracovat, tak a  hlásí se ještě 

pan zastupitel Drastich 

 

Ing. et Ing. Drastich - už jenom s omluvou, já bych potřeboval opravit své hlasování při tom 

kontrolním výboru, chtěl jsem tam dát zdržel se 

 

p. starostka – v zápisu bude opraveno  
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Vidím, že opravdu už se v tuto chvíli nikdo nehlásí, přecházíme tedy do bodu číslo 16  programu, a 

to je Diskuse členů Zastupitelstva městského obvodu Poruba. Otevírám tedy diskusi, tak do 

diskuse se nikdo nehlásí, uzavírám tedy bod programu číslo 16, přicházíme do bodu číslo 17  

programu a tím jsme se dostali k Závěru našeho dnešního zasedání s tím, že usnesení z dnešního 

zasedání  podepíšu já a pan místostarosta Otisk a stejně tak  zápis z dnešního zasedání  podepíše 

kromě mě také pan místostarosta Otisk. Další zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba se 

bude konat 13. prosince v 16 hodin, prosím, tedy, abyste si již dnes zaznamenali do svých kalendářů. 

Hlavním bodem tohoto zasedání bude projednání a schválení rozpočtu městského obvodu Poruba na 

rok 2023. Místo zasedání zastupitelstva bude oznámeno v zaslané pozvánce, zatím to vypadá, že by 

to mohl být opět sál Domu kultury Poklad. Já bych vám na závěr chtěla moc poděkovat za důstojný 

a konstruktivní průběh celého ustavujícího zastupitelstva a věřím, že si to udržíme i na následujících 

zasedáních. Já vám moc děkuju, přeji vám pěkný zbytek večera, mějte se krásně, uvidíme se 

v prosinci. Na shledanou. 

 

Ustavující zasedání zastupitelstva městského obvodu Poruba ukončila paní starostka v 17.42 

hodin. 
 
 

Počet přijatých usnesení: 12 

 

Zapsala: Iveta Kaňoková 

 
 

 

 

 

 

 

 

Ing. Lucie Baránková Vilamová, Ph.D.                             Bc. Miroslav Otisk, MSc. MBA 

                  starostka                                                                             místostarosta 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu:  Mgr. et Mgr. Karin Halfarová             ………………………………. 

 

 

 

                       Ing. Bohdan Trojak                              ………………………………. 

 

 

 

 

 

 

 
 


